

Protokół Nr 48/2021
z posiedzenia Komisji Budżetu, Infrastruktury Komunalnej, Środowiska i Rolnictwa
w dniu 10 lutego 2021 r.

W posiedzeniu udział wzięło 5 członków Komisji Budżetu, Infrastruktury Komunalnej, Środowiska i Rolnictwa, tj. 100% składu

(Lista obecności w załączeniu)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

Pan Mariusz Kozera – Z-ca Wójta

Pani Ksenia Wąsowska – Sekretarz Gminy

Pani Renata Nowakowska - Skarbnik Gminy

Porządek dzienny posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Bieżące inwestycje w gminie Siennica w 2021 r.
4. Omówienie wniosku dotyczącego wynagradzania sołtysów.
5. Sprawy różne.

Ad. pkt 1

Otwarcia posiedzenia dokonał i przewodniczył mu Pan Robert Broda – Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Komunalnej, Środowiska i Rolnictwa.

Na podstawie frekwencji członków Komisji w/w stwierdził prawomocność posiedzenia.

Ad. pkt 2

Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty.

Ad. pkt 3

Bieżące inwestycje w gminie Siennica w 2021 r.

- budowa GBP i UG

Pan Z-ca Wójta – na tą chwilę tylko podłóg brakuje i części sufitów podwieszanych, tarasów zewnętrznych i parkingów nie ma oraz najbardziej potrzebne przyłącze energetyczne. Chcemy to jak najszybciej zrobić. Dotacja z Instytutu Książki do końca września mamy do rozliczenia. Z Urzędu Marszałkowskiego dostaliśmy też dotację, więc to nie jest zagrożone.

Pan Michał Kobyliński – wzięliśmy kredyt, ale dostaliśmy dotację, czy to się nie zbilansuje?

Pani Skarbnik – będziemy aneksować kredyt o pomniejszenie kwoty do spłaty. Po przeliczeniu się okaże ile dokładnie.

Pan Z-ca Wójta – za tamten rok mamy rozliczenie gotowe i już mamy pieniądze. Całkowity koszt będzie wyższy, bo doszła klimatyzacja, wentylacja, ścianka w sali oraz deszczówka, to co było zdjęte z przetargu.

Pan Zenon Jurkowski – kiedy będzie możliwa sesja w nowym budynku?

Pan Z-ca Wójta – mam nadzieję, że we wrześniu. W wakacje chcemy się przeprowadzić, biblioteka wcześniej będzie miała tylko meble.

Pan Zenon Jurkowski – zestawienie wydatkowanych środków do tej pory oraz ile dotacji dostaliśmy i wykorzystaliśmy.

- oczyszczalnia w Grzebowilku

Pan Z-ca Wójta – tam podpisaliśmy nową umowę, bo się skończyła i będzie skończony projekt.

Pan Aleksander Kot – jakby zakładali prąd to może górą, aby ludzie się dołączyli z oświetleniem.

Pan Z-ca Wójta – od kilku lat nie można dołączyć się ze słupami oświetleniowymi. Na to jak będą robić nie mamy wpływu.

- wodociągi, kanalizacja, oczyszczalnia ścieków i przydomowe oczyszczalnie

Pan Zenon Jurkowski – w 2020 r. co zostało zrealizowane z wodociągów i kanalizacji?

Pan Z-ca Wójta – wodociągi to tylko to co było przeniesione w Nowej Pogorzeli, jeśli chodzi o kanalizację to w Zalesiu i kawałek w Nowodworze, ale to będzie kończone.

Pani Skarbnik – dotacja za tamten rok jest rozliczona, ale pieniędzy jeszcze nie ma.

Pan Z-ca Wójta – dotacja jest na dwa lata.

Pan Zenon Jurkowski – zestawienie dotyczące kanalizacji rzeczowo-finansowe. Jak to wyglądało z przydomowymi oczyszczalniami?

Pan Z-ca Wójta – wszystkie wnioski złożone zostały przyjęte i rozliczone, 15 sztuk. Zazwyczaj wszyscy dostają te 6 tys. zł.

Pan Zenon Jurkowski – rozliczenie ile było przydomowych oczyszczalni i ile dostali.

Pan Robert Broda – w tym roku było jakieś zainteresowanie?

Pan Z-ca Wójta – do tej pory nie było żadnego zgłoszenia, jak ktoś zgłosi się to będziemy rozpatrywać.

- pozostałe inwestycje

Pan Zenon Jurkowski – czy na ul. Dworkowej było coś robione z wystającymi studzienkami?

Pan Z-ca Wójta – zapomniałem o tym, proszę w kwietniu się przypomnieć.

Pan Michał Kobyliński – jak tam będzie chodnik robiony to nie trzeba będzie regulować. Najbardziej koło stacji CPN i przy posesji nr 24. Zapytał co z drogami do Chmielewa i Nowy Zglechów – Swoboda?

Pan Z-ca Wójta – zostały złożone wnioski o dofinansowanie na te dwie drogi i tylko na odcinki. Jeden został pozytywnie zakwalifikowany, ale nie wiadomo kiedy będzie dalej. Będziemy etapami robić.

Pan Stanisław Majszyk – na tych drogach rowy są najważniejsze i odwodnienie.

Pan Z-ca Wójta – jak robiliśmy to rowy poprawialiśmy od razu.

Pan Zenon Jurkowski – co zostało na drogach zrobione w 2020 roku?

Pan Z-ca Wójta – 200 m odcinka Nowy Zglechów – Swoboda, chodnik ul. Sosnowa, cała ul. Bankowa, tłuczeń z f. sołeckich plus naszego towaru trochę. Chodniki na ul. Dworkowej i ul. Dłużewskich.

Pan Michał Kobyliński – a co z dokumentacją?

Pan Z-ca Wójta – dokumentacja odcinka do Chmielewa, w Starogrodzie chodniki, droga Dłużew – Lasomin przerobiona od nowa, dokumentacja na skrzyżowaniu w Wólce Dłużewskiej, droga Starogród – Kalonka, ul. Ogrodowa chodniki ciąg dalszy czeka na zmiany użytkowania i po tej zmianie do Starostwa dajemy. W Zalesiu i Zglechowice zrobiony był chodnik. Dofinansowanie z powiatem to oczywiście musimy pisać wnioski. W Budach łękawickich projekt jest zrobiony.

Pan Zenon Jurkowski – zapytał o ul. Akacyjowa w Siennicy.

Pan Z-ca Wójta – poszło pismo do ZDP, czekamy na odpowiedź. Swoje pismo można dołączyć jako radni i mieszkańcy.

Pan Zenon Jurkowski – temat kanalizacji burzowej na zebraniach sołeckich jest poruszany, to jest bardzo potrzebne. W tym roku z f. sołeckich jest projekt robiony.

Pan Zenon Jurkowski – zapytało ul. Ogrodowa w Pogorzeli.

Pan Z-ca Wójta – drugie podziały są zrobione, część aktów notarialnych podpisana, a część już umówiona. W tym roku III etap podziałów będzie robiony. Grunty przejmujemy za darmo, gmina notariusza opłaca, a z f. sołeckiego podziały.

Pan Stanisław Majszyk – ul. Długa w nowej Pogorzeli – na samym łuku stoi woda i mieszkańca zalewa. Rozwiązania na teraz nie ma, jedynie wykorytować do rowu, aby woda wpływała . przy drodze wojewódzkiej w Nowej pogorzeli – posesja p. Królak i pszonka – tam woda stoi, rów przydrożny tej wody nie zabiera.

Pan Z-ca Wójta – do MZDW trzeba napisać o odmulenie rowów.

Pan Stanisław Majszyk – parking przy szkole – co z tym dalej się dzieje?

Pan Z-ca Wójta – na razie blokują nam Wody Polskie, musimy uzgodnić ze Starostwem. Postaramy się w tym roku popchnąć sprawę.

Pan Robert Broda – co z gminna oczyszczalnią?

Pan Z-ca Wójta – będzie udzielona odpowiedź na interpelację.

Pan Robert Broda – a parking przy cmentarzu?

Pan Z-ca Wójta – odpowiedź na interpelację jest udzielona, wysłaliśmy do wykonawcy tylko zapytanie o przełożenie na inny materiał. Na początku przy cmentarzu komunalnym było całkowicie wymienione i to inaczej jest ułożone. Do kostki jestem negatywnie nastawiony, ze względu na wodę spływającą.

Pan Robert Broda – trzeba znaleźć rozwiązanie, bo w czasie gwarancji będą to robić, przekładać jeszcze ileś razy. Najlepiej to było by całość przełożyć.

Pan Z-ca Wójta – zadam wykonawcy pytanie o przełożenie tego całościowo, tak jak to zrobili na początku – ile by to kosztowało.

Pan Robert Broda – lepiej to zrobić kompleksowo i parking i chodnik na ul. Akacyjowej oraz odprowadzenie wody.

Pan Z-ca Wójta – ja tylko nie chcę abyśmy to my projektowali ten chodnik i odwodnienie, niech to zrobi ZDP. My wysłaliśmy pismo, teraz wy zbieracie podpisy i też ze swojej strony wyślijcie i zobaczmy co z tym zrobią.

Pan Zenon Jurkowski – poprosimy o te zestawienia, na koniec lutego odpowiedzi i spotkamy się, umówimy na lustracje przystanków i budynku UG i parking, to wszystko zależy od pogody. Przygotujemy pismo o te zestawienia, które chcemy.

Pan Z-ca Wójta – przystanki Grzebowilk – Nowa Pogorzal – Pogorzal – Łękawica – zobaczmy gdzie można zlokalizować.

Pan Aleksander Kot – mam już gotowe pismo dotyczące podziału środków z f. sołeckich i nie wiem do kogo skierować. Chodzi mi głównie w piśmie dlaczego większe miejscowości dostają mniej niż mniejsze miejscowości.

Pan Z-ca Wójta – do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów i Sejmu RP.

Pan Zenon Jurkowski – pan Kot napisane pismo przedstawi Radzie i zdecydujemy.

Ad. pkt 4

Omówienie wniosku dotyczącego wynagradzania sołtysów.

Pan Zenon Jurkowski – coraz więcej osób płaci podatek przez internet, coraz mniej chętnych na sołtysa i trzeba coś z tym zrobić. Powinniśmy iść za przykładem innych gmin gdzie jest zróżnicowane. Obecnie jest stała prowizja, lepiej to zróżnicować.

Pan Stanisław Majszyk – najpierw zobaczmy ile jest to 14% od zebranego podatku, bo to też będzie uszczuplenie dla budżetu.

Pan Zenon Jurkowski – jaka kwota jest zbierana przez sołtysów, za rok 2019, dobrze było by mieć to w rozbiciu na poszczególne sołectwa. Zestawienie zebranego podatku i wypłaconej prowizji dla poszczególnych sołtysów za rok 2019. Dopiero wtedy zobaczmy co możemy wypracować i przedstawić jakieś propozycje.

Pan Stanisław Majszyk – można to odciągnąć w czasie ewentualnie, dokończyć już tą kadencję, bo każdy zgodził się na te warunki. Dać to już na nową kadencję.

Pan Zenon Jurkowski – nad zmianami trzeba przedyskutować, a moment wprowadzenia to już uzgodnimy wspólnie.

Ad. pkt 5

Sprawy różne:

Pan Michał Kobyliński – przychodzą różne pisma do Rady Gminy, są one kierowane do K. Skarg, Wniosków i Petycji, a czemu nie widzą tego radni?

Pan Zenon Jurkowski – jest to obieg dokumentów, bo jeśli jest to dla rozpatrzenia przez K. Skarg, która to rozpatruje, ewentualnie zasięga opinii i przedstawia dopiero swoją opinię Radzie Gminy, która wyraża swoją opinię całościowo, abym mógł odpowiedzieć wnioskodawcy. Jeśli jest taka potrzeba można przesyłać pisma do wszystkich radnych.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:
Ewa Chwesiuk
insp. ds. Rady Gminy
Ewa Chwesiuk

Przewodniczący Komisji
Robert Broda